

N° 2, Tome 160, april 2007

LECTURES

- Public veterinary health and codification⁽²⁾: from the French Restoration period until today, by P. Le Bail. **p. 69**
- Genetic variability of HPA axis function in pigs: molecular mechanisms and consequences on meat production, by P. Mormède. **p. 79**
- Fasciolosis of Ruminants: immunity, immunomodulation and control strategie, by A. Chauvin, W. Zhang and E. Moreau. **p. 85**

COMMUNICATIONS

- Re-emergence of cattle paramphistomiasis in France: current review of epidemiology, pathophysiology and diagnosis, by J.-P. Alzieu and Ph. Dorchies. **p. 93**
- « The Liver Fluke Watchdog »: evaluation of control measures required in farm herds to control fasciolosis and initial results, by G. Bosquet, J.-P. Alzieu, A. Chauvin, Ph. Camuset, Ph. Dorchies and B. Heskia. **p. 101**
- Q fever: problems and health risks, by E. Rousset, V. Duquesne, P. Russo and R. Thiéry. **p. 107**
- Observations, lesions and symptoms in wild avifauna in the East of France (Ain) during the 2006 H5N1 HP bird flu outbreak, by D. Baroux, M. Neyron, J. Hars, S. Ruetter, F. Vernet, F. Darbon, A. Legouge and G. Lombard. **p. 115**
- Bluetongue in the North of Europe, by E. Bréard, C. Sailleau, K. Gorna, L. Bounaadja, C. Bahuon and S. Zientara. **p. 125**
- Artificial insemination in dogs: what's new, by C. Dumon. **p. 133**
- Feline artificial insemination, by A. Fontbonne, X. Lévy, E. Fontaine and J.-Y. Routier. **p. 143**
- Embryo biotechnologies in dogs, by S. Chastant-Maillard, A. Fontbonne, M. Saint-Dizier and K. Reynaud. **p. 153**

ORBITUARY

- Professor R. Bordet, (1915 -2006), emerite member, Chairman 1986, by J.-P. Bornet and Ph. de Wailly. **p. 163**

BOOK PRESENTATIONS**p. 169****ACADEMIC ACTIVITIES****p. 171**

N° 2, Tome 160, avril 2007

MÉMOIRES

- Santé publique vétérinaire et codification ⁽²⁾: de la Restauration à nos jours, par P. Le Bail. **p. 69**
- Neurogénétique et stress, par P. Mormède. **p. 79**
- La fasciolose des ruminants: immunité, immunomodulation et stratégie de prévention, par A. Chauvin, W. Zhang et E. Moreau. **p. 85**

COMMUNICATIONS

- Ré-émergence de la paramphistomose bovine en France: synthèse des connaissances actuelles épidémiologiques, physiopathologiques et diagnostiques, par J.~P. Alzieu et Ph. Dorchies. **p. 93**
- L'Observatoire de la grande douve: évaluation des mesures à mettre en place dans les élevages pour maîtriser la fasciolose et premiers résultats, par G. Bosquet, J.~P. Alzieu, A. Chauvin, Ph. Camuset, Ph. Dorchies et B. Heskia. **p. 101**
- La fièvre Q: problématiques et risques sanitaires, par E. Rousset, V. Duquesne, P. Russo et R. Thiéry. **p. 107**
- Observations, symptômes et lésions relevés sur l'avifaune sauvage de l'Ain lors de l'épisode d'influenza aviaire H5N1 HP en 2006, par D. Baroux, M. Neyron, J. Hars, S. Ruette, F. Vernet, F. Darbon, A. Legouge et G. Lombard. **p. 115**
- La fièvre catarrhale ovine dans le nord de l'Europe, par E. Bréard, C. Sailleau, K. Gorna, L. Bounaadja, C. Bahuon et S. Zientara. **p. 125**
- Insémination artificielle dans l'espèce canine: actualités, par C. Dumon. **p. 133**
- L'insémination artificielle chez les Félidés, par A. Fontbonne, X. Lévy, E. Fontaine et J.~Y. Routier. **p. 143**
- Biotechnologies de l'embryon chez la chienne, par S. Chastant-Maillard, A. Fontbonne, M. Saint-Dizier et K. Reynaud. **p. 153**

ÉLOGE POSTHUME

- Professeur R. Bordet, (1915-2006), membre émérite, Président 1986, par Ph. de Wailly et J. ~P. Bornet. **p. 163**

PRÉSENTATION D'OUVRAGES**p. 169****ACTES DE L'ACADÉMIE****p. 171**